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Jaarverslag Kyck over den Dyck 2022 
 
Het jaar 2022 was een jaar waarin we weer overgingen naar business as usual. Een nieuw 
wiekenkruis en het vervallen van de coronabeperkingen. 
Het jaar begon met een uitgedunde molenaarsploeg. Eind 2021 is de molenaar die 
instructeur en AKG gecertificeerd was vertrokken. 
Het instructeurschap is gelukkig weer snel opgevuld door een molenaar die reeds eerder op 
de Kyck gewerkt heeft en ook snel zijn AKG-diploma behaalde. 
Tevens zijn we begonnen een tweede molenaar als instructeur op te leiden.  
Op 18 maart heeft het examen van de Hollandsche Molen op de Kyck over den Dyck 
plaatsgevonden. Dit heeft ons een nieuwe molenaar opgeleverd. Daarmee dachten we weer 
een voldoende grote molenaarsploeg te hebben. Maar in de tweede helft van het jaar zijn 
beide net opgeleide nieuwe molenaars vertrokken; omdat eentje een unieke kans elders 
kreeg en de ander niet in Dordrecht woonde, dus dichterbij huis molenaar is geworden. 
Gelukkig is de molenaarsploeg dit jaar aangevuld met twee nieuwe MIO’s, molenaars in 
opleiding. 
 
De totale productie volkoren tarwemeel bedroeg 4.870 kg. 
De spelt productie bedroeg circa 540 kg. 
De hoeveelheid gebuilde pastabloem was een kleine 400 kg. 
We zien dat de productie tarwemeel t.o.v. 2021 met circa 15% is toegenomen. 
De spelt-productie daalt ten opzichte van de jaren voor de corona, tijdens de coronajaren is 
geen spelt gemalen.  
Behalve malen wordt er door de molenaars ook gemixt voor de vulzolder. 
Mixen die worden gemaakt zijn onder andere twee soorten pannenkoekenmix, 
wiekenbroodmix en Kyck vezelrijk. 
In 2022 heeft de molen weer een vol jaar kunnen draaien, dit heeft 84.747 omwentelingen 
ofwel 338.988 enden opgeleverd. 
 
In december heeft er een schouw plaatsgevonden van het technische deel van de molen.  
Het resultaat van deze schouw wordt omgezet in een meerjarenonderhoudsplan. 
Een van de zaken is het advies om, als de Molen t.b.v. het metselwerk in de steigers staat in 
de 2e helft van 2023, gelijk de stelling aan de onderzijde te bekijken evenals het hekwerk. 
 
Bij het bestuur begon het jaar met een speciale brainstorm bijeenkomst. 
Meerdere nieuwe mensen (secretaris, bestuurslid portefeuille PR en marketing en 
bestuurslid met portefeuille techniek) in het bestuur maakten dat we gezamenlijk een keer 
spraken over de doelstellingen en de visie. Uitkomst was o.a. dat we de molen een meer 
museale uitstraling willen geven en willen werken aan meer verhuur gecombineerd dan met 
rondleidingen. 
In 2022 bestond de stichting 25 jaar en waren er meerdere festiviteiten. 
Hoogtepunt was het traditioneel vervoer van het graan uit Zeeland met een historische tjalk; 
ook het transport vanaf de haven naar de molen was duurzaam, namelijk ouderwets met 
paard en wagen.  
Er werd op deze dag 2000 kilo graan gesjouwd o.a. ondersteund door de Boxing Company 
Dordrecht en daarna door de molenaars op de wind naar boven gehesen in de molen. 
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Traditioneel was er weer de taptoe die geblazen werd door het Drechtstad muziekvereniging 
op 4 mei op de stelling. Er waren verder 3 bijzondere molenmomenten dit jaar: in april de 
recordpoging aantal tegelijk draaiende molens in Nederland (zelfs 1 in Nieuw-Zeeland), de 
Open Molendagen en de Open Monumentendagen. Die laatste besloegen elk het hele 
weekend en wij waren ook open en draaiden volop.  
 
Twee molenaars behaalden hun diploma en besloten vrij snel daarna naar elders te 
vetrekken. Jammer maar in het najaar van 2022 zijn er weer 2 nieuwe opleidelingen 
begonnen. Ook was er een gediplomeerde molenaar die toetrad tot het team van molenaars. 
Dus gelukkig op sterkte.  
 
De voorzitter van de Hollandsche Molen kwam in het kader van hun 100-jarige bestaan langs 
fietsen. Zijn doelstelling is om 100 molens in Nederland te bezoeken in een jaar tijd. 
Daarnaast kenden we activiteiten als rondleiding van internationale gasten van de Ronde 
Tafel Dordrecht en mochten we de zoon van de laatste molenaar – die in 1967 vertrekken 
moest – met zijn gezin rondleiden. Heel leuk! Helaas moesten we besluiten te stoppen met 
deelname aan het Kunstrondje; de inspanningen wogen niet meer op tegen wat het ons 
bracht aan extra bezoek en verkoop. 
 
In het voorjaar is er gestart met het vernieuwen van de elektriciteit, nieuwe meterkast en het 
aanbrengen van infrarode warmtepanelen. Hiervoor mochten we een subsidie ontvangen 
van de Rabobank. Inmiddels weten we hoe fijn het is dat we door deze nieuwe voorziening 
ook gewoon in de molen kunnen vergaderen, de vrijwilligers op woensdag en zaterdag niet 
meer in de kou hoeven te staan. Verwarmen met de cv-ketel duurt heel lang en is in de tijd 
van hoge prijzen voor energie niet wenselijk. 
 
Toen er gestart werd met het metselwerk bleek dat er veel meer aan de hand was dan in 
eerste instantie gedacht. Na controles bleek dat de hele molen opnieuw gevoegd moest 
worden. Kosten volgens offerte voorjaar 2022: 270.000 euro. 
De plannen om te starten met renovatie van keuken en toiletten hebben we daarom in 2022 
on hold gezet.  
Na veel overleg, o.a. met de beleidsadviseur monumenten van de provincie Zuid-Holland in 
de bouwvergadering, werd het idee geopperd om ons aan te sluiten bij de Erfgoedtafel 
Waterdriehoek Zuid-Holland (Dordrecht, Biesbosch en Kinderdijk).  
We mochten daar ons probleem pitchen in augustus en kregen uiteindelijk de toezegging dat 
we 162.500 euro zouden mogen ontvangen voor deze grote restauratie, 920 vierkante meter 
oppervlakte moet opnieuw gevoegd worden.  
Tevens hadden we nog toezeggingen van diverse fondsen voor het oorspronkelijke herstel 
metselwerk (veel kleinere omvang). Dus opnieuw gingen er brieven uit aan de partijen die al 
geld gedoneerd hadden voor herstel van de roeden. Eind van 2022 bleek er nog een bedrag 
over te blijven waarvoor in 2023 nog actie wordt ondernomen om dit bij elkaar te krijgen. De 
molen zal tevens uit haar reserves een bedrag gaan toevoegen. 
 
Aan het einde van het jaar is er veel energie gestoken in het vervullen van de vacatures 
binnen het bestuur namelijk de voorzittersfunctie en de 2e penningmeester per 1 januari 
2023. Dat is gelukt en tevens konden we een al lang openstaande vacature bestuurslid 
portefeuille vrijwilligerswerk invullen. Nu nog de laatste plek in het bestuur: bestuurslid met 
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portefeuille reservering, rondleiding en educatie. In het kader van de nieuwe geformuleerde 
doelstelling, meer museaal worden en de verhuur aanjagen, een belangrijke post. 
 
De vrijwilligers hebben het hele jaar er zorg voor gedragen dat we elke zaterdag en 
woensdagmiddag open konden zijn, we stonden op diverse markten en dit heeft bij elkaar 
geleid tot een omzetstijging van 14 % t.o.v. 2021. Gelukkig merken we dat een jaar na de 
corona de aanvragen voor verhuur ook weer toenemen. 
 
Een opmerkelijk initiatief was er ook, want in de molen organiseerden wij Nederlands 
allereerste Molinar, een informatiebijeenkomst over de molenbiotoop alsmede de historie 
van de Kyck en van molens in Dordrecht voor de nieuwe gemeenteraad en college. Het 
voorzag in een kennishiaat, dus was nuttig. 
 
Tot slot was er weer een traditionele, gezellige kerstborrel, een vrijwilligersvergadering en 
bracht het bestuur bij de vrijwilligers een klein kerstgeschenk. 
 
De molen mocht het vierde jaar op rij het jaar afsluiten met een positief financieel resultaat. 
 

 
 
 
  
 
 
 
 


